
Tervetuloa kouluun! 
Uusi koti, uusi koulu. Miten lapsi pääsee kouluun? Miten lapsi pärjää koulussa uudella 
kielellä? Miten lasta autetaan uudessa koulussa?

Kokkolassa on suomenkielisiä ja ruotsinkielisiä kouluja. Opetus on suomeksi tai 
ruotsiksi. Joillakin kouluilla tukea oppimiseen voi saada myös omalla äidinkielellä. 

Suomen viralliset kielet ovat suomi ja ruotsi. Suurin osa lapsista, jotka muuttavat 
Suomeen, opiskelee suomenkielisessä koulussa. Ruotsia puhuu noin 6 % 
suomalaisista. Kokkola on kaksikielinen kaupunki. Kumpaakin kieltä tarvitaan. 
Suomenkielisissä kouluissa ruotsin opiskelu aloitetaan viimeistään 6. luokalla.

Koulupolku alkaa valmistavasta opetuksesta

Suomeen muuttaneet oppilaat opiskelevat valmistavassa opetuksessa. Koulussa 
opiskellaan paljon suomen kieltä. Oppilaat opiskelevat myös muita oppiaineita 
ja sisältöjä, joita samanikäiset lapset opiskelevat. Ryhmämuotoista valmistavaa 
opetusta järjestetään osalla suomenkielisistä kouluista. Ryhmämuotoinen 
valmistava opetus tarkoittaa, että vasta maahan saapunut oppilas aloittaa koulun 
pienemmässä ryhmässä. Ryhmällä on oma opettaja. Valmistavan luokan oppilaat 
opiskelevat myös samanikäisten oppilaiden kanssa.

Oppilas saa oman henkilökohtaisen oppimissuunnitelman. Se tehdään yhteistyössä 
oppilaan ja huoltajien kanssa. Suunnitelmassa mietitään, mitkä ovat oppimisen 
tavoitteet, millaisia tarpeita oppilaalla on ja millainen koulutausta hänellä on. 

Valmistava opetus kestää yhden lukuvuoden. Lukuvuoden jälkeen oppilas 
siirtyy yleisopetukseen. Oppilaat, joiden äidinkieli tai kotikieli on muu kieli kuin 
suomi, ruotsi tai saame, opiskelevat oppiainetta suomi tai ruotsi toisena kielenä. 
Perusopetuksessa oppilas voi saada kielellistä tukea.

Pienemmät oppilaat opiskelevat inklusiivisesti. Se tarkoittaa, että 1. luokan 
oppilaat opiskelevat suomen- tai ruotsinkielisessä ryhmässä muiden 
samanikäisten lasten kanssa. Oppilaat saavat tukea kielen 
kanssa. Esikoululaiset eli 6-vuotiaat lapset ovat 
suomen- tai ruotsinkielisessä 
esiopetusryhmässä. 
 



Oman äidinkielen opetus 

Oman äidinkielen opetusta annetaan Kokkolassa useilla eri kielillä. Opetus on yleensä 
aamulla ennen muita oppitunteja tai iltapäivällä muiden oppituntien jälkeen. On tärkeää 
opiskella omaa äidinkieltä, jotta kielestä tulee akateeminen opiskelukieli. Se auttaa 
kaikkea oppimista.
 

Miten lapsi pääsee kouluun? 
Kun muuttoaika ja uusi osoite ovat tiedossa, kannattaa olla yhteydessä Kokkolan 
sivistystoimeen. Sovimme yhteisen tapaamisajan. Sovimme ja keskustelemme koulun 
aloittamisesta. Lapsi on tervetullut mukaan tapaamiseen, jotta myös hän voi kysyä 
asioista, joita hänellä on mielessä. Tapaamiseen varataan tulkkaus. Tervetuloa 
Kokkolaan ja tervetuloa kouluun! 

Ota yhteyttä 

Kieli- ja kulttuuriryhmien opetuksen koordinaattorit

Maria Wirkkala, maria.wirkkala@edu.kokkola.fi (perusopetus)  

Kaisa Wacklin, puh. 044 780 9908, kaisa.wacklin@edu.kokkola.fi (esiopetus) 


